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رفتار آمريكا در شوراي امنيت توهين به برزيل و تركيه بود

رئيس مجلس با اشاره به صدور قطعنامه تحريم عليه كشورمان از سوي شوراي امنيت كه با تلاشهاي آمريكا صادر شد،

گفت: اقدام آمريكا در شوراي امنيت توهين به برزيل و تركيه و ايران بود چون افرادي را جلو فرستادند و بعد پشتشان را

خالي كردند...

رئيس مجلس با اشاره به صدور قطعنامه تحريم عليه كشورمان از سوي شوراي امنيت كه با تلاشهاي آمريكا صادر شد، گفت: اقدام
آمريكا در شوراي امنيت توهين به برزيل و تركيه و ايران بود چون افرادي را جلو فرستادند و بعد پشتشان را خالي كردند.

به گزارش خبرگزاري فارس به نقل از پايگاه اطلاعرساني خانه ملت، علي لاريجاني رئيس مجلس شوراي اسلامي كه به منظور شركت در
اجلاس بينالمجالس در ژنو سوئيس به سر ميبرد، در كنفرانسي خبري با خبرنگاران اظهار داشت: ما شاهد رفتارهاي دوگانهاي در
صحنه بينالمللي هستيم و تا وقتي كه اين رفتارها در صحنه بينالملل صورت بگيرد بعيد ميدانيم كه امريكا توفيقي در منطقه داشته

باشد.
لاريجاني در پاسخ به سؤال خبرنگاري كه پرسيد در صورت تغيير در دولت برزيل ارتباط شما با برزيل چگونه ميشود، اظهار داشت:
روابط ما با برزيل يك سابقه تاريخي دارد و سطح روابط تجاري ايران و برزيل نيز سطح ممتازي است. اين روابط در زمان آقاي لولا

شتاب گرفت و طبعاً اگر همين مسير ادامه پيدا كند روابط ايران و برزيل بيشتر ميشود.
خبرنگار ديگري از رئيس مجلس كشورمان سؤال كرد كه وزراي خارجه اتحاديه اروپا تحريمهاي جديدي عليه ايران را بررسي ميكند. آيا
شما نگران اين تحريمها نيستيد و آيا در اين فرصتي كه در اجلاس حضور داشتيد در اين مورد با رؤساي مجالس كشورهاي حاضر

گفتوگو كردهايد؟
لاريجاني در پاسخ به اين خبرنگار گفت: زمان زيادي نيست كه ما در ژنو حضور داريم البته در اين فاصله با برخي از رؤساي مجالس

ملاقات داشتهام.
وي افزود: آنچه مهم است اين است كه پروسه حل مسئله هستهاي ايران از طريق شوراي امنيت به نقطهاي رسيده است كه ميتوان
آن را تحليل كرد. همان قدر كه قطعنامه قبلي شوراي امنيت توفيق داشتند قاعدتاً قطعنامه اخير هم به همان اندازه توفيق خواهد

داشت.
لاريجاني گفت: مشكل بر سر اين است كه ما رفتارهاي دوگانهاي را در صحنه بينالملل شاهد هستيم كه منحصر به بحث هستهاي

نيست؛ كافي است چند مقايسه انجام بدهيد و به اين نتيجه خواهيد رسيد.
وي ادامه داد: رژيم صهيونيستي چندين كلاهك هستهاي دارد؛ اما آمريكا اعتراضي به آنها نميكند و اين در شرايطي است كه اسرائيل

ان.پي.تي را نيز نپذيرفته است، حال اين مسئله را با فناوري صلحآميز هستهاي ايران مقايسه كنيد.
لاريجاني تأكيد كرد: حتي گزارش اطلاعاتي آمريكا نيز دلالت داشت كه ايران هيچ سلاح هستهاي ندارد، پس بر طبق كدام يك از

قوانين بينالمللي ميتوان كشوري را كه جرمي مرتكب نشده مجازات كرد، همين موضع را در منطقه در ساير شعون نيز شاهديم.
با اما در پشت صحنه  با تروريسم مبارزه كنيم؛  از يك طرف ميگويند ما ميخواهيم  رئيس مجلس شوراي اسلامي يادآور شد: 

تروريستها مذاكره ميكنند و از آنها حمايت ميكنند.
وي با اشاره به حادثه تروريستي مسجد زاهدان، اظهار داشت: ما ريگي را كه سركرده اشرار آن منطقه بود دستگير كرديم و او در

اعترافاتش گفت كه من با ناتو ملاقات داشته ام و ناتو و آمريكا مرا تشويق و حمايت كردند.
وي افزود: ما شاهد رفتارهاي دوگانهاي در صحنه بينالمللي هستيم و تا وقتي كه اين رفتارها در صحنه بينالملل صورت بگيرد بعيد

ميدانيم كه آمريكا توفيقي در منطقه داشته باشد.

* عاقلانه اين بود كه قبل از تحريم، به فكر مذاكره ميافتادند
رئيس مجلس شوراي اسلامي خاطرنشان كرد: آنها از يك طرف دنبال تحريم ما هستند ولي از طرف ديگر مذاكره را دنبال ميكنند.

عاقلانه اين بود كه قبل از تحريم موضوع مذاكره را پيگيري ميكردند.
رئيس مجلس كشورمان در پاسخ به خبرنگاري كه درخصوص اعتصابات بازار تهران سؤال كرد، اظهار داشت: در ايران آزادي است و هر
گروهي حق اعتراض دارد. اين اعتصابات مربوط به وضعيت اقتصادي ايران نبود؛ بلكه اعتراض به شيوه جديد ماليات بود دولت رقمي
را براي ماليات درنظر گرفته بود كه عدهاي به آن اعتراض داشتند بنابراين دولت با آنها وارد مذاكره شد و موضوع در حال حل شدن

است. شبيه اين حوادث در كشورهاي اروپايي زياد اتفاق ميافتد.
لاريجاني در خصوص موضع ايران در مورد آزادي زندانيان سياسي كوبا، گفت: ما با كوبا روابط نزديكي داريم و روابط اقتصادي و

سياسي ما با اين كشور خوب است؛ بنابراين در اين گونه زمينهها نگاه مثبتي داريم و اگر بتوانيم به دولت كوبا كمك ميكنيم.
لاريجاني در پاسخ به اين سؤال كه آيا پيامي از طريق دفتر حافظ منافع امريكا در ايران از سوي كنگره امريكا به مقامات ايراني ارسال
شده است يا خير؟ گفت: بنده در سفر بودم و اطلاعي از اين موضوع ندارم؛ اما در كل اين اولين بار نيست كه كنگره آمريكا براي ايران

پيامي ارسال ميكند و در چند سال اخير چندين بار پيام براي ما فرستادند.
وي تأكيد كرد: ما بايد به دقت به اين موضوع توجه كنيم ما نميتوانيم در صحنه سياسي دچار بازي و سردرگمي شويم.

رئيس مجلس شوراي اسلامي خاطرنشان كرد: آنها از يك طرف دنبال تحريم ما هستند ولي از طرف ديگر مذاكره را دنبال ميكنند.

2 صفحه 1 | ITShams.ir - قدرت گرفته از پرتال شمس

http://tebyan-tabriz.ir/News/8509/


شايد عاقلانه اين بود كه قبل از تحريم موضوع مذاكره را پيگيري ميكردند.
رئيس قوه مقننه تصريح كرد: فكر ميكنم دولت آقاي اوباما دچار نوعي پرستيژهاي سياسي توخالي شده است.

رئيس مجلس در پاسخ به سؤال خبرنگار ديگري كه در مورد روابط ايران و روسيه از وي سؤال كرده بود گفت: در دورههاي مختلف
رابطه ما با روسيه يك رابطه معمولي است.

لاريجاني ادامه داد: ما با روسها در بعضي از زمينهها اتفاق نظر داريم و در برخي از زمينههاي ديگر نيز اختلاف نظر داريم. مقامات
روسي در جلسات خصوصي به ما گفتند كه ما در مورد ارتباط با ايالات متحده نگرانيهايي داريم و اين تصميمات آنها براساس منافع

مشترك آنها است.
لاريجاني گفت: بنده با اظهارات آقاي مدودوف كه از طريق رسانهها پخش شد موافق نيستم ما قبلاً با آقاي پوتين جلساتي داشتيم و

يك مسير پرتحركي را دنبال ميكرديم.
لاريجاني تاكيد كرد: ما نميخواهيم در دنياي تخيلات سياسي زندگي كنيم و واقعيت اين است كه روسها ميدانند ما سلاح هستهاي

نداريم و آمريكا نيز ميداند بنابراين احساس نگراني كردن در اين زمينه معنا ندارد.

* نقش ولايت فقيه مقابله با ديكتاتوري است
رئيس مجلس شوراي اسلامي تاكيد كرد: ولايت فقيه در كشور ما يك جايگاه مشخصي دارد و نقش آن صيانت از آرا مردم است تا

اينكه ديكتاتوري در كشور ايجاد نشود.
لاريجاني در ادامه نشست خبري خود عنوان كرد: در صحنه بينالمللي چالشهاي بسيار مهمتري وجود دارد كه بايد نگران آنها بود

اينكه يك و نيم فلسطيني در يك زندان محصور شدهاند بايد كشورها را نگران كند.
رفتارهاي نژادپرستانه رژيم صهيونيستي در اخراج فلسطينيها از كرانه باختري بايد كشورها را نگران كند.

خبرنگاري از لاريجاني درخصوص اعتراضات پس از انتخابات دهمين دوره رياست جمهوري سؤال كرد و گفت: برخي از تحليلگران
معتقد بودند كه در ايران كودتا صورت گرفته است.

لاريجاني در پاسخ گفت: اين تصورات واقع بينانهاي نيست، چون كسي در ايران دنبال اين نبود كه رژيم جمهوري اسلامي ايران را
سرنگون كند و چنين ظرفيتي وجود نداشت و اصولاً تفاوتي بين رژيم اسلامي و رژيم جمهوري اسلامي ايران وجود ندارد.

وي تاكيد كرد: در تفكر اسلامي مهم آن است كه عدالت محقق شود و عدالت در درونش ايجاد رقابت است و افراد ميتوانند متناسب
با استعدادهايشان رشد كنند.

لاريجاني گفت: تعبير كودتا تعبير غيرواقع بينانهاي است چون هم مجلس شوراي اسلامي و هم ساختار حكومت تلاش كرد كه همه در
چارچوب قانون حركت كنند و اين ويژگي ممتازي است كه جمهوري اسلامي در اجراي قانون پافشاري ميكند.

وي اظهار داشت: كساني كه در انتخابات توفيق پيدا نكردند، نبايد قانون را زيرپا بگذارند؛ بلكه بايد اعتراضشان را از مسير قانوني
مطرح كنند اين در ساختار قانون اساسي ما تعريف شده است.

رئيس مجلس شوراي اسلامي يادآور شد: آن زمان بنده به آقاي موسوي گفتم كه اگر اعتراضي داريد به شوراي نگهبان اعلام كنيد، اما
ايشان نسبت به شوراي نگهبان هم اعتراضاتي داشت. در نهايت گروهي كه به تأييد شوراي نگهبان و همچنين آقاي موسوي بود

تعيين شدند تا به اين موضوع رسيدگي كنند اما بعد نظرشان تغيير كرد.
وي افزود: در جمهوري اسلامي هم موضع رهبر و هم مجلس شوراي اسلامي حل و فصل مسئله از راه قانون است.

خبرنگار ديگري از لاريجاني پرسيد يكي از خواستههاي جريان معترض حذف اصل ولايت فقيه بود، نظر شما در اين خصوص چيست؟
رئيس مجلس شوراي اسلامي در پاسخ گفت: من اين موضوع را از شما ميشنوم و در اطلاعيههاي آنها چنين چيزي نبوده است.

لاريجاني تاكيدكرد: واقعاً چنين مسئلهاي را نشنيدهام با وجودي كه همه حوادث را دنبال ميكردم.
وي ادامه داد: اگر چنين چيزي باشد يك اشتباه استراتژيك است چون انتخابات براي رياستجمهوري برگزار شد نه براي تغيير قانون

اساسي.
وي افزود: ولايت فقيه در كشور ما يك جايگاه مشخصي دارد و نقش آن صيانت از آرا مردم است تا اينكه ديكتاتوري در كشور ايجاد

نشود.

* رفتار آمريكا در شوراي امنيت توهين بر برزيل و تركيه بود
خبرنگاري از لاريجاني پرسيد كه آيا توافقي كه با برزيل و تركيه داشتيد به خاك سپرده شد؟ كه لاريجاني در پاسخ اظهار داشت: اين پا
در مياني به اين شكل نبود كه برزيل و تركيه شب خواب ببينند و بعداً اين طرح را عنوان كنند بلكه اين قضيه معادلاتي داشت و آمريكا

نامههايي را به مسئولان اين دو كشور نوشته بود.
وي افزود: بنده نيز با آقاي لولا و اردوغان در تهران ملاقات داشتم كه آنها بحث نامه را با من مطرح كردند؛ اما من به آنها گفتم كه ما

اعتمادي به رفتار امريكا نداريم ولي آنها گفتند ما اعتماد حاصل كرديم و آقاي اوباما مي خواهد مسير جديدي را دنبال كند.
رئيس مجلس يادآور شد: ما به احترام دو كشور برزيل و تركيه اين موضوع را پذيرفتيم و فكر ميكنيم كه كار امريكا در شوراي امنيت

توهين به اين دو كشور و ايران بود چون افرادي را جلو فرستاند و بعد پشتشان را خالي كردند.
رئيس مجلس شوراي اسلامي تصريح كرد: ما چارچوبهاي ان.پي.تي را قبول داريم اما غير از آن چيزي را نميپذيريم، همچنين بين

تعهدات و تكاليف بايد تعادل وجود داشته باشد.
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لاريجاني گفت: دولت جمهوري اسلامي ايران موظف است براي رآكتور تحقيقاتي تهران سوخت تهيه كند.
وي افزود: اگر اينها بخواهند رفتار غيرقانوني نسبت به بازرسي كشتيهاي ما داشته باشند ما نيز مقابل به مثل خواهيم كرد.
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